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Spørgsmål 144

Kan ministeren oplyse, hvor stor en del af udgifterne til genopbygning i Gaza, 
der forventes at gå til materialeindkøb i Israel, og om der findes tal for andelen af 
lokalt indkøbte materialer i henholdsvis de besatte områder og Israel fra tidligere 
genopbygninger?

Svar:

Udenrigsministeriet har ikke kunnet indhente oplysninger om, hvor stor en del af 
udgifterne til genopbygning i Gaza, der forventes at gå til materialeindkøb i Israel.  
Fra EU-Kommissionens side anføres som en væsentlig grund hertil, at det fortsat 
ikke er tilladt at indføre byggematerialer i Gaza, samt at fokus fortsat er på den 
manglende israelske åbning af grænseovergangene for uhindret tilførsel af selv de 
mest basale varer.

Det er imidlertid vanskeligt i praksis at forestille sig en betydelig
genopbygningsindsats i Gaza udenom israelske bygge- og anlægsleverandører. Den 
lokale kapacitet i Gaza til produktion af bygge- og anlægsmaterialer er således meget 
begrænset.  Det vurderes dog, at import af materialer fra Vestbredden, rent praktisk,
vil være muligt i et vist omfang.

Udenrigsministeriet har ikke kunnet indhente oplysninger om tal for andelen af 
lokalt indkøbte bygge- og anlægsmaterialer i henholdsvis de palæstinensiske områder 
og Israel fra tidligere genopbygningsindsatser. 
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